

Pastor Note / Nota del Pastor

“Take Charge of the Load” (Fr. Ignacio Ellacuría)

I remember reading one of the books written by Fr. Ignacio Ellacuría and came across the phrase that is the title of the editorial in this edition of our Parish Bulletin: “Take Charge of the Load.” These days, I am celebrating the fifteenth-year Masses of the girls and boys I baptized in our Church.

I am very happy because they are active Catholics; that is, I see them participating in Sunday Mass with us. I can call them by their first and last names, that is, they are familiar to me. I am very happy because, surely, there is something of your faith and mine in them. I am very happy because some of them are already involved in ministries, including liturgical and pastoral ministries—catechesis. That is, there is great hope for them for the future of our Church.

I remember that when I was their ages, I made the decision to go to the Seminary to study to become a Priest. After completing the first year, my brother Benjamin and I, along with our father, were the oldest. Our father said, "You're all grown up now, and I need you to help me work to support our family, because just me alone is too much of a burden." To that comment, being the oldest, I said, "Dad, if you want, let's send Benjamin to study at the Seminary and I'll stay and work with you." But my brother immediately responded, "I don't like that, not me." And then I thought to myself, "Well, I have to continue." And I went back to continue the long process. As you can see, in both cases I just wanted to "take on the load." I have great satisfaction in my heart. I can see in you a deep sense of belonging, of perseverance, and your sons and daughters have already realized this, and are learning from you and from me. Our Church has great hope. Fr. Molina

“Hazte Cargo de la Carga” (Fr. Ignacio Ellacuría)

Recuerdo que leyendo uno de los libros escritos por el Fr. Ignacio Ellacuría encontré la frase con la cual tituló el editorial de esta edición de nuestro Boletín Parroquial: “Hazte cargo de la Carga”. Yo estoy celebrando en estos días las misas de Quince años de niñas y niños que yo bauticé en nuestra Iglesia.

Me alegra mucho porque, son católicos activos, es decir, los veo participando en la Misa dominical entre nosotros, se los puedo llamar por nombre y apellido, es decir, me son familiares. Me alegra mucho porque, de seguro algo la fe de ustedes y mía hay en ellos y ellas. Me alegra mucho porque, algunos de ellos y ellas, ya están involucrados en los ministerios, entre ellos, litúrgicos y pastorales – catequesis, es decir, hay una gran esperanza en ellos para el futuro de nuestra Iglesia.

Recuerdo que cuando yo tenía las edades de ellos, tomé la decisión de ir al Seminario a estudiar para ser Sacerdote, y después de haber cursado el primer año, encontrándonos mi hermano Benjamín y yo, junto con nuestro padre, somos los mas grandes, dijo nuestro padre “Ya ustedes están grandes, y yo necesito que me ayuden a trabajar para sacar nuestra familia adelante, porque solo yo es demasiada la carga”, ante aquel comentario, siendo yo el mayor le dije: “Papá, si quiere envíemos a Benjamín a estudiar al Seminario y yo me quedo trabajando con usted”, pero inmediatamente mi hermano respondió: “A mí no me gusta eso, yo no”, y entonces pensé para mí mismo: “Bueno, tengo que seguir yo”. Y regresé a continuar con el largo proceso. Como ustedes pueden ver, en ambos casos solo quería “hacerme cargo de la carga”. Tengo una grande satisfacción en mi corazón, logro ver en ustedes un alto sentido de pertenencia, de perseverancia, y sus hijos e hijas ya se dieron cuenta de ello, y están aprendiendo de Ustedes y de mí. Nuestra Iglesia tiene una grande esperanza. Fr. Molina